法規名稱	營養學系碩士班學生逕讀博士學位作業規定 Regulations for Direct Admission to the Doctoral Degree Program for Master's Students in the Department of Nutrition	最新修正日期	112/09/12
制定單位	健康管理學院營養學系 Department of Nutrition	頁碼/總頁數	第1頁/共5頁

## 中山醫學大學營養學系碩士班學生逕讀博士學位作業規定

- 第 一 條 本作業規定依「中山醫學大學學生逕修讀博士學位辦法」訂定之。
- 第 二 條 碩士班研究生修業一年以上,成績特優,並具有研究潛力,由本系副教授以上二人推薦(其中一人為碩士論文指導教師),得申請逕行修讀博士學位。前項所稱成績特優並具研究潛力標準為:
  - 一、提出研究計畫、代表性學術報告或學術著作,經審查認定具研究潛力。 二、碩士班以第一學期之必修學分成績總平均達 85 分,或名次在全班人數 前三分之一以內,或其他特殊情形經本系評定為成績優異者。
- 第 三 條 本系碩士班研究生逕修讀博士學位之名額,以本系當學年度教育部核定博士 班招生名額 40%為限。但核定招生名額不足五名者,逕修讀博士學位名額至 多以二名為限。前項名額應包含於當學年度教育部核定學校招生總量內。
- 第 四 條 申請逕修讀博士學位之研究生,須繳交下列資料:
  - 一、逕修讀博士學位申請書一份。
  - 二、推薦函二份(本系專任副教授以上之教師及指導教授各一份)。
  - 三、研究計畫書(代表性學術報告或學術著作)1份。
  - 四、歷年成績單1份。

申請本系逕修讀博士學位之碩士班研究生,請於第2學期提送上述資料至系辦公室辦理,詳細繳交期限及申請結果系辦另行公告。

- 第 五 條 審查方式
  - 一、資料審查(40%):碩士班歷年成績單 10%、博士班研究計畫書 30%。
  - 二、口試表現(60%):研究潛力 20%、邏輯推理能力 20%、語言表達能力 20%。
- 第 六 條 本系接受申請後,應即安排召開本系招生事務委員會議審查,審查通過之學 生資料送教務處存查,該生始得逕修讀博士學位。
- 第 七 條 核准逕修讀博士學位之研究生,自核准之學年起,修讀課程、成績考查及修 業年限等,悉比照博士班當年新生辦理。
- 第 八 條 逕修讀博士學位學生,有下列情形之一者,經本系招生事務委員會議審查通 過及校長核定後,得申請回原系繼續修讀碩士學位或申請轉入相關系、所、 院修讀碩士學位:
  - 一、因故中止修讀博士學位。
  - 二、未通過博士候選人資格考核。
  - 三、未通過博士學位考試且未符合第九條規定。

前項學生修讀博士學位修業時間不併入修讀碩士學位最高修業年限核計。

- 第 九 條 逕修讀博士學位研究生修業期滿,通過博士學位候選人資格考核,但未通過博士學位考試,其博士學位論文經博士考試委員會決定合於碩士學位標準者,得授予碩士學位。
- 第 十 條 本作業規定如有未盡事宜,均依照本校相關規定辦理。

法規名稱	營養學系碩士班學生逕讀博士學位作業規定 Regulations for Direct Admission to the Doctoral Degree Program for Master's Students in the Department of Nutrition	最新修正日期	112/09/12
制定單位	健康管理學院營養學系 Department of Nutrition	頁碼/總頁數	第2頁/共5頁

第十一條 本作業規定經系務、院務會議通過並經教務會議通過後公布實施,修正時亦 同。

※相關附件: 無

※修正記錄: 100年08月24日 100學年度第1學期第1次系務會議通過

100 年 08 月 31 日
100 學年度第 1 學期第 1 次院務會議通過
100 年 10 月 17 日
100 學年度第 1 學期第 2 次教務會議通過

112年06月05日 111學年度第2學期第2次系務會議修正通過

112年08月17日 112學年度第1學期第1次院務會議通過

112年09月12日 112學年度第1學期第1次教務會議修正通過

法規名稱	營養學系碩士班學生逕讀博士學位作業規定 Regulations for Direct Admission to the Doctoral Degree Program for Master's Students in the Department of Nutrition	最新修正日期	112/09/12
制定單位	健康管理學院營養學系 Department of Nutrition	頁碼/總頁數	第3頁/共5頁

# Regulations for Direct Admission to the Doctoral Degree Program for

### Master's Students in the Department of Nutrition at Chung Shan

### **Medical University**

- Article 1 These regulations are established by the "Regulations for Direct Admission to the Doctoral Degree Program for Students at Chung Shan Medical University."
- Article 2 Master's students who have completed more than one year of study with outstanding academic performance and research potential may apply for direct admission to the doctoral degree program. They must be recommended by two associate professors or above, one of them being the master's thesis advisor. The criteria for outstanding academic performance and research potential are as follows:
  - (1) Submission of a research proposal, representative academic reports, or academic publications recognized as having research potential through evaluation.
  - (2) Achieving a total average score of 85 or above for the required credits in the first semester of the master's program, ranking within the top one-third of the class, or other exceptional circumstances evaluated by the department as excellent academic performance.
- Article 3 The quota for master's students admitted directly to the doctoral degree program in the department is limited to 40% of the approved quota for doctoral program admissions for the current academic year. However, if the approved admission quota is less than five, the percentage for direct access to the doctoral program is limited to a maximum of two. The allocation above should be included in the total approved enrollment quota for the current academic year set by the Ministry of Education.
- Article 4 Master's students applying for direct admission to the doctoral degree program must submit the following documents:
  - (1) Application for direct admission to the doctoral degree program.
    - (2)Two recommendation letters (one from a full-time associate professor or above in the department and one from the thesis advisor).
    - (3)Research proposal (representative academic report or academic publication).
    - (4) Transcript of academic records.

Master's students applying for direct admission to the doctoral degree program in

法規名稱	營養學系碩士班學生逕讀博士學位作業規定 Regulations for Direct Admission to the Doctoral Degree Program for Master's Students in the Department of Nutrition	最新修正日期	112/09/12
制定單位	健康管理學院營養學系 Department of Nutrition	頁碼/總頁數	第4頁/共5頁

the department should submit the application form to the department office by the end of March in the second semester, and the results will be announced before May 1st.

#### Article 5 Evaluation methods:

- (1) Document evaluation (40%): Master's program transcript (10%), doctoral program research proposal (30%).
- (2) Oral examination performance (60%): Research potential (20%), logical reasoning ability (20%), language expression ability (20%).
- Article 6 Upon receiving the application, the department should arrange a meeting of the admissions committee to review the student's application. After the review is passed, the student's information will be sent to the Office of Academic Affairs for verification, and only then can the student be admitted directly to the doctoral degree program.
- Article 7 For students approved for direct admission to the doctoral degree program, they shall follow the same rules and regulations regarding course enrollment, performance evaluation, and duration of study as newly admitted postgraduate students in that academic year.
- Article 8 Direct doctoral degree students who meet any of the following conditions may, after being reviewed and approved by the department's admissions committee and authorized by the President, apply to return to their original department to continue their master's degree or transfer to related departments, institutes, or colleges to pursue a master's degree:
  - (1) Discontinuation of the doctoral degree program due to personal reasons.
  - (2) Failure to pass the doctoral candidacy examination.
  - (3) Failure to pass the doctoral degree examination and not meeting the requirements stipulated in Article 9.

The study period for these students pursuing the doctoral degree will not be counted towards the maximum study duration for the master's degree.

- Article 9 Master's students admitted directly to the doctoral degree program who have completed their study period, passed the doctoral candidacy examination but failed the doctoral degree examination, and whose doctoral dissertation is determined by the doctoral examination committee to meet the standards of a master's degree, may be awarded a master's degree.
- Article 10 Any matters not covered by these regulations shall be handled by the relevant rules of the university.
- Article 11 These regulations shall be approved by the department and college meetings and announced for implementation after being passed by the Academic Affairs

法規名稱	營養學系碩士班學生逕讀博士學位作業規定 Regulations for Direct Admission to the Doctoral Degree Program for Master's Students in the Department of Nutrition	最新修正日期	112/09/12
制定單位	健康管理學院營養學系 Department of Nutrition	頁碼/總頁數	第5頁/共5頁

Council. The same procedure applies to any amendments.